

Yuan Gong, born in Shanghai in 1961, is a Chinese contemporary artist. He has obtained a PhD degree in theory of art at the Chinese National Academy of Arts in 2012, but has immersed himself in different aspects of Chinese contemporary art since the 1990s. Being both creator and researcher, designer and planner, Yuan Gong is a multi-faceted artist playing at the interface of conceptual art, performance and fine arts. Using a large variety of media, his artworks address many philosophical questions, reflecting his concerns about the Chinese society and impugning the art system, the exhibition format and the status of the artwork.

Major exhibitions in which he has participated in recent years include *China8* at the Muelheim Art Museum, *Secret Signs* at the Deichtorhallen Museum, the collateral event “Voice of the Unseen” of the 55th Venice Biennale, the thematic exhibition at the China Pavilion of the 54th Venice Biennale, the Copenhagen Art Festival, the 6th Prague Contemporary Art Festival, and the inaugural Beijing 798 Biennale. His artworks have been collected by the Guangdong Museum of Art, the Hubei Museum of Art, the Arthur Sackler Museum of Peking University, White Rabbit Collection, and are part of the Sigg Collection of Chinese Contemporary Art.

展览 Exhibitions

个展 Solo Exhibitions

2016

《JOJO历险记》英国 伦敦 切尔西艺术学院

The Adventures of JoJo, Chelsea College of Art and Design, London, England

《哈姆雷特机器》英国 利物浦 Bluecoat当代艺术中心

I am Hamlet!, Bluecoat Contemporary Art Center, Liverpool, England

《气味的形状》中国 香港 当代唐人艺术中心

The Shape of Scent, Tang Contemporary Art Center, Hong Kong

2015

《作为生活的摄影》丽水摄影节 中国 丽水 丽水美术馆

Photography as Life - 2015 Lishui Photography Festival, Photography Museum of Lishui,

Lishui, China

《排练与仓储——“女人的欧洲”导演手记》中国 西安 西安美术馆

Rehearse and Archive - “The Europe of Woman” Director’s Notes, Xi’an Art Museum, Xi’an,

China

《暗度》中国 天津 天津美术馆
Secret Crossing, Tianjin Art Museum, Tianjin, China

《涩味》中国 武汉 湖北美术馆
Bitterness, Hubei Museum of Art, Wuhan, China

2014

《1+1当代艺术展》中国 上海 我们画廊
1+1 Contemporary Art Exhibition, WE Gallery, Shanghai, China

2013

《一种新的个人--失控》中国 上海 证大当代艺术空间
A New Kind of Individual – Losing Control, Zendai Contemporary Art Space, Shanghai, China

《失控》中国 广州 广东美术馆
Mechanism, Guangdong Museum of Art, Guangzhou, China

《又见蝴蝶飞》中国 上海 外滩18号画廊
Butterflies fly once more, Bund 18 Gallery, Shanghai, China

《没有标题也好》中国 北京 卢森堡大使馆
It's also good without a title, Embassy of the Grand Duchy of Luxembourg, Beijing, China

《重现•重生》中国 杭州 天仁合艺艺术中心
Reappearance, Tianrenheyi Art Center (TAC), Hangzhou, China

1997

原弓个展 中国 香港 香港艺术中心
Yuan Gong Solo Exhibition, Hong Kong Arts Centre, Hong Kong, China.

海外群展 Overseas Group Exhibitions

2015

《发明仪式》格拉茨 格拉茨施泰尔秋季艺术节、莫斯科 莫斯科双年展、叶卡捷琳堡
第三届乌拉尔当代艺术工业双年展、上海 第一届皮毛当代艺术节
“*Inventing Ritual*”, MadeIn Company, Kunsthaus Graz (Graz), 6th Moscow Biennial
(Moscow), 3rd Ural Industrial Biennial of Contemporary Art (Yekaterinburg), First Edition of
PIMO Contemporary Art Festival (Shanghai)

《第三届乌拉尔当代艺术工业双年展》俄罗斯 叶卡捷琳堡 国家当代艺术中心
3rd Ural Industrial Biennial of Contemporary Art, National Center for Contemporary Art,
Yekaterinburg, Russia

《China8——中国当代艺术展》德国 米尔海姆美术馆
China 8 - Contemporary Art from China on the Rhine and Ruhr, Muelheim Art Museum,
Muelheim, Germany

《艺术之味展》瑞士巴塞尔 丁格利博物馆
Belle Haleine -The Scent of Art, Tinguely Museum, Basel, Switzerland

2014

《Secret Signs展》德国 汉堡 Deichtorhallen美术馆

Secret Signs, Deichtorhallen Museum, Hamburg, Germany.

FIAC户外项目 - Hors les Murs 法国 巴黎植物园

FIAC Outdoor Project-Hors les Murs, Jardin des Plantes, Paris, France.

《第一届(OFF)ICIELLE国际当代艺术博览会官方慧星展》 法国 巴黎 时尚设计城
1st edition of (OFF)ICIELLE-FIAC, Les Docks - Cité de la Mode et du Design, Paris, France.

《第三届曼城亚洲艺术三年展》 英国 曼彻斯特 UHC当代艺术空间、曼彻斯特大教堂
3rd Asia Triennial Manchester 2014, UHC & Manchester Cathedral, Manchester, UK.

《中国艺术巴西展》 巴西 圣保罗 伊比拉普埃拉公园穴屋展览馆
China ARTE Brasil, Oca Pavilhão Lucas Nogueira Garcez, Sao Paulo, Brazil

《第十六届美国纽约军械库艺术展：聚焦中国》 美国 纽约 曼哈顿第94号码头
16th edition of the Armory Show "Focus: China", Pier 94, New York, USA

2013

《未曾呈现的声音》 第五十五届威尼斯双年展平行展 意大利 威尼斯
Voice of the Unseen – Collateral event of the 55th Venice Biennale, Venice, Italy

2012

《哥本哈根艺术节》 丹麦 哥本哈根 Kunsttrad美术馆
Copenhagen Art Festival, Kunsttrad Museum, Copenhagen, Denmark
《时差》 中德文化年当代艺术展 德国 汉诺威 浮士德艺术中心
JETLAG - Chinese Culture Year in Germany, Kunsthalle Faust, Hannover, Germany

2011

《第四届中欧文化对话》 卢森堡 新明斯特修道院文化中心
The 4th Sino-European Cultural Dialogue, Neumünster Abbey, Luxembourg City, Luxembourg

《第六届布拉格当代艺术节--TINA B》 捷克 布拉格
TINA B - The 6th Prague Contemporary Art Festival, Prague, Czech Republic
《弥漫》 第五十四届威尼斯双年展 意大利 威尼斯 中国国家馆
Pervasion - The 54th Venice Biennale, The China Pavilion, Venice, Italy

国内群展 Domestic Group Exhibitions

2016

《蜕变》 第四届中国-意大利当代艺术双年展 北京 798太和空间 马奈草地美术馆
Metamorphosis, Fourth China-Italy Contemporary Art Biennale, 798 TaiHe Art Gallery,
Manet Art Museum, Beijing

《为什么表演》 上海 明圆当代美术馆
Why the Performance?, Ming Contemporary Art Museum, Shanghai

《真实的假象》 上海 二十一世纪民生美术馆
The Shadow Never Lies, Shanghai 21st Century Minsheng Art Museum, Shanghai

《石膏像》 北京 亿利艺术馆
Models, Elion Art Gallery, Beijing

《中国当代艺术年鉴展》北京 民生美术馆
The Annual Exhibition of Contemporary Art of China, Minsheng Art Museum, Beijing

2015

《亚洲时间》 首届亚洲双年展暨第五届广州三年展 广州 广东美术馆
AsiaTime - 1st Asia Biennial and 5th Guangzhou Triennial, Guangdong Museum of Art, Guangdong

《海上繁花》 上海当代艺术展 上海 佘山当代艺术中心
Flourishing Blossoms on the Sea - 30 Years of Shanghai Contemporary Art, Shanghai Contemporary Art Festival, Sheshan Museum of Contemporary Art, Shanghai

《集美·阿尔勒摄影节》 厦门 三影堂摄影艺术中心
Jimei X Arles: East West Encounters International Photo Festival, Three Shadows Xiamen Photography Art Centre, Xiamen

《物件叙述者之一》 广州 维他命艺术空间
POST, Vitamin Creative Space, Guangzhou

2014

合美术馆开馆“西云东语——中国当代艺术研究展” 武汉 合美术馆
United Art Museum Opening Exhibition, Wuhan

第十二届全国美展实验艺术展区 北京 今日美术馆
12th National Art Exhibition--Experimental Art, Today Art Museum, Beijing

《相遇丝绸之路》 2014年新疆国际艺术双年展 新疆 乌鲁木齐国际会展中心
Encountering on the Silk Road--2014 Xinjiang International Arts Biennale, Urumqi International Convention Exhibition Center, Urumqi

《融·汇》 T美术馆开馆展 杭州
Fusion-Convergence, Opening Exhibition of the T-Museum, Hangzhou

2013

《个体生长：当代艺术的动力》 天津 天津美术馆
Individual Growth - The Momentum of Contemporary Art, Tianjin Museum of Fine Arts, Tianjin

《中国当代艺术文献展--当代艺术与社会进程》 深圳 圈子艺术中心
Chinese Contemporary Art Documenta, Circle Art Center, Shenzhen

《起劲！油街实现》 香港 香港视觉艺术中心新馆-油街艺术空间
Embark! Beyond The Horizon, Hong Kong Visual Arts Centre – Oil Street Art Space, Hong Kong

《真实、美、自由和金钱》 上海 Chi K11艺术空间
Truth, Beauty, Freedom and Money, Chi K11 Art Space, Shanghai

2012

《再水墨》 2000- 2012中国当代水墨邀请展 北京 今日美术馆、武汉 湖北美术馆
RE-INK Invitational Exhibition of Contemporary Ink and Wash Painting 2010—2012, Today Art Museum, Beijing & Hubei Museum of Art, Wuhan

《第四届广东三年展》 广东 广东美术馆
The 4th Guangzhou Triennial, Guangdong Museum of Art, Guangzhou

2011

《节外生枝》 北京 艺术通道
Unexpected issues, Art Channel, Beijing

2010

《3+X 身边人 身边事》 北京 文件仓库
3+X People And Things Around, China Art Archives and Warehouse CAAW, Beijing
《第六届宋庄文化艺术节--跨界》 北京
The 6th Culture and Art Festival of Songzhuang - CROSSOVER 2010, Beijing
《3+X可以诗化一些》 山东 山东当代艺术中心
3+X Can Be More Poetic. Shandong Center of Contemporary Art, Shandong
《3+1各自表述》 北京 北京大学 塞克勒考古与艺术博物馆
3+1 Monolog, Arthur M. Sackler Museum Of Art and Archaeology, Peking University, Beijing

2009

《798北京双年展--流动的社群》 北京 798艺术区
Drifting Communities--798 Biennale, 798 Art District, Beijing
《第四届成都双年展--叙事中国》 成都
Narrating China, The 4th Chengdu Biennale, Chengdu
《新艺术的纵深—反光》 浙江 西湖美术馆/北京 墙美术馆
REFLECTION – New Art Invitational, West Lake Museum of Art, Zhejiang, China & Wall Art Museum, Beijing

2008

《第四届宋庄艺术节》 北京
Through the Wild – the 4th Songzhuang Art Festival, Beijing
《北京798艺术节主题展--艺术是什么》 北京 798艺术区
What is Art? 798 Art Festival, 798 Art District, Beijing
《虚城计—新动力·中国当代艺术双年展》 上海 原弓美术馆
Virtual City, New Power – China Contemporary Art Biennale, Yuan Gong Art Museum, Shanghai

2007

《透明之局》 拉萨 西藏博物馆
Transparent Scene, Tibet Museum, Lhasa

2006

《新动力》 上海
New Power, Shanghai

2000

《第十四届--亚洲国际水彩画展》 河南 郑州博物馆
The 14th Asia International Watercolor Exhibition, Zhengzhou Museum, Henan
《90年代流行图像展》 上海 上海艺术博览会
1990s The Popular Image, Shanghai Art Fair, Shanghai